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A COPPER MUG OF THE 13TH CENTURY AD FROM
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Abstract

A rare find, a truncated conical copper vessel resembling a mug, was discovered at the
excavation area of Andreevskiy-3 in the thirteenth-century layer in 2015. It should be
regarded as an Old Russian measuring vessel whose volume (0.421 l) roughly
corresponds either to the fraction of the chetverik (ca. 0.41 l) or to the volume of the
ladle (0.382 l). The Novgorod mug of local manufacture has its prototypes in copper
articles of the Volga Bulgaria spread along trade routes of Eastern Europe.
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МЕДНАЯ КРУЖКА XIII В. ИЗ НОВГОРОДА

Олейников Олег Михайлович
Руденко Константин Александрович

Аннотация

В 2015 г. в Великом Новгороде на раскопе Андреевский-3 в слое XIII в. была
обнаружена редкая находка - медный сосуд усеченно-конической формы, внешне
напоминающий кружку. Его следует рассматривать как древнерусскую мерную
емкость, объем которой (0.421 л) соответствует фракции четверика (около 0.41 л)
или объему жидкости, равному ковшу (0.382 л). Новгородская кружка, являясь
продуктом местного производства, имеет прототипы в медных изделиях Волжской
Булгарии, которые распространялись по торговым путям Восточной Европы.
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